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Protokół nr 14/19 

 

z posiedzenia Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty 

w dniu 16 grudnia2019 r. w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Stargard 

 

 

Rozpoczęcie posiedzenia 8.30 

Zakończenie posiedzenia 11.47 

 

 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew 

otworzyła i prowadziła posiedzenie, witając wszystkich obecnych. 

W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji zgodnie z listą obecności stanowiącą 
załącznik nr 1 do protokołu, Wójt Gminy Stargard Jerzy Makowski, Zastępca Wójta Gminy 

Dorota Mazur oraz Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska. Ponadto w części posiedzenia 

komisji uczestniczyła Kierownik Ośrodka Administracyjnego Szkół Magdalena Ściężor, 

Kierownik Kuchni Gminnej Katarzyna Jaremba-Harłacz oraz Pani Marta Hawrylak. 

Na podstawie listy obecności Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że jest niezbędne quorum 

do prowadzenia prawomocnych obrad. Na stan 6 członków Komisji Socjalno-Porządkowej 

i Oświaty obecnych było 5 członków komisji, nieobecny Radny Janusz Łojko. 

O terminie posiedzenia członkowie komisji zostali powiadomieni pisemnie, otrzymując 

materiały, w tym projekty uchwał i pozostałe dokumenty. 

AD 1. Zatwierdzenie porządku obrad 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew odczytała 

zaproponowany porządek posiedzenia i zwróciła się z pytaniem, czy są uwagi do porządku.  

Wobec braku uwag do porządku posiedzenia komisji, prowadząca posiedzenie komisji 

poddała pod głosowanie zaproponowany porządek posiedzenia. 

Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty jednogłośnie, tj. 5 głosami „za” przyjęła 

zaproponowany porządek posiedzenia w brzmieniu jak niżej: 

1. Zatwierdzenie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z posiedzenia komisji z dnia 26 listopada 2019 r. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Stargard na rok 

2020 oraz Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Stargard na lata 2020 – 2031. 

Komisja kieruje Opinie do Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu. 

4. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję, która odbędzie się w dniu w dniu 19 grudnia 

2019 r. 

5. Sprawy różne. 

6. Zamknięcie posiedzenia komisji. 

AD 2. Przyjęcie protokołu z posiedzenia komisji z dnia 26 listopada 2019 r. 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew zaproponowała 

przyjęcie protokołu Nr 13/19 z dnia 26 listopada 2019roku bez odczytywania.  

Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty 4 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się” 

przyjęła protokół Nr 13/19 z dnia 26 listopada 2019 r. bez odczytywania. 

AD 4. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję, która odbędzie się w dniu 19 grudnia 

2019 r. 

- Projekt Uchwały Nr XIII/6/19 w sprawie utworzenia Spółdzielni Socjalnej 
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Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew 
powiedziała, że z uwagi na obecność na posiedzeniu komisji, Pani Marty Hawrylak, która 

od początku podjęcia tematu utworzenia Spółdzielni Socjalnej przez Gminę, bierze czynny 

udział w procesie tworzenia tej Spółdzielni, a także obecności Pani Katarzyny Jaremby-

Harłacz Kierownik Kuchni Gminnej oraz Pani Magdaleny Ściężor Kierownik OAS, 

proponuje, aby przejść do punktu 4 porządku obrad posiedzenia i zaopiniowania projektu 

uchwały w sprawie utworzenia Spółdzielni Socjalnej, komisja przychyliła się do tej 

propozycji i Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty udzieliła głosu 

Pani Marcie Hawrylak. 

Pani Marta Hawrylak wyjaśniła, że bierze udział w procesie tworzenia przez Gminę 
Stargard i Gminę Marianowo Spółdzielni Socjalnej, a następnie udzieliła szczegółowych 

informacji na temat utworzenia Spółdzielni, odpowiadając na pytania i uwagi Radnych. Pani 

Marta Hawrylak wyjaśniła m.in., że Spółdzielnia miałaby zostać utworzona w styczniu, 

a członkami założycielami są Gmina Marianowo i Gmina Stargard. Ponadto dodała, że 

Ośrodek Wsparcia Ekonomii Społecznej przez ostatni okres pomaga tworzyć Spółdzielnię. 
Pani Marta Hawrylak wyjaśniła, że jeżeli Spółdzielnia powstanie trzeba będzie wejść 
z nowymi, wyższymi stawkami. Kontynuując powiedziała, że po uzyskaniu wpisu do KRS, 

trzeba przystąpić do rozmów i składania ofert, żeby pozyskać dodatkowych klientów.  

Dyskusja na temat terminu rozpoczęcia pracy kuchni w Spółdzielni Socjalnej 

oraz zatrudnienia pracowników, gdzie głos zabrały Kierownik Kuchni Gminnej Katarzyna 

Jaremba-Harłacz, Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika 

Nikołajew oraz Pani Marta Hawrylak.  

Radna Aleksandra Kotschendoff zabierając głos odnośnie pracy Spółdzielni w okresie 

wakacyjnym, powiedziała, że wówczas jest dużo imprez plenerowych, gdzie Spółdzielnia 

mogłaby wyjść z ofertą. 

Radny Maciej Lipka zwrócił uwagę, żeby rozważyć możliwość obsługi firm w zakresie 

dożywiania. 

Dyskusja na temat wyjścia Spółdzielni z ofertą na stałe dożywianie i możliwości kuchni 

w tym zakresie, gdzie m.in. Kierownik Kuchni Gminnej Katarzyna Jaremba-Harłacz 

powiedziała, że kuchnia jest w stanie dziennie przygotować 1000 porcji na sprzęcie, który 

posiada. 

Radny Maciej Lipka powiedział, że ważna jest ilość klientów, wówczas cena nie musi 

drastycznie wzrosnąć. 

Kierownik Kuchni Gminnej Katarzyna Jaremba-Harłacz dodała, że ważne jest, aby ceny 

obiadów podnieść już od stycznia z uwagi na wzrost cen produktów, potrzebnych 

do przygotowania posiłków. 

Pani Marta Hawrylak kontynuując wypowiedź odnośnie Spółdzielni Socjalnej, wyjaśniła, 

że Gmina Stargard oraz Gmina Marianowo muszą wnieść wpisowe i udziały, a następnie 

wyjaśniła na jakim poziomie i w jakiej ilości gminy wniosą udziały. 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew zapytała, 

o jakie dotacje będzie występowała Spółdzielnia Socjalna i na jaki okres? 

Pani Marta Hawrylak odpowiedziała, że wniosek będzie złożony na dwóch pracowników 

na usługi komunalne, świadczone przez Gminę Marianowo. Gmina Marianowo na kwotę 
uzyskanej dotacji musi zapewnić zlecenia w zakresie usług komunalnych, żeby pokryć koszty 

pracowników. Ponadto dodała, że pracownicy będą pracowali na korzyść całej Spółdzielni 

z uwagi na to, że będzie to jeden zakład pracy. Kontynuując dodała, że w jej opinii Gmina 

Stargard ma duże możliwości, żeby pozyskiwać zlecenia, jeżeli chodzi o usługi komunalne. 
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Następnie wyjaśniła, że jeżeli chodzi o biznesplan, to są tylko założenia. Kontynuując dodała, 

że trzeba zrobić wszystko, aby pozyskać klientów. 

Radny Maciej Lipka zapytał, na jakiej zasadzie są zatrudniani pracownicy sezonowi 

w gminie, którzy koszą tereny zielone, czy na umowę zlecenie, czy umowę o pracę? 

Wójt Gminy Jerzy Makowski odpowiadając wyjaśnił, że pracownicy sezonowi zatrudniani 

są na umowę o pracę, gdzie koszty zatrudnienia refundowane są przez PUP. 

Radny Maciej Lipka powiedział, że warto przeanalizować kwestię świadczenia usług 

koszenia w ramach Spółdzielni, ponieważ są miejscowości w gminie, które ponoszą duże 

koszty związane z utrzymaniem terenów zielonych i w wielu przypadkach nie ma osób 

do koszenia. 

Radna Aleksandra Kotschendoff zapytała, ilu pracowników będzie zatrudnionych 

do świadczenia usług komunalnych w zakresie koszenia, ponieważ jeżeli będą to dwie osoby, 

o czym się cały czas mówi, to one nie dadzą rady z koszeniem w całej gminie. 

Dyskusja na temat wykonywania zadań przez Spółdzielnię Socjalną w zakresie utrzymania 

terenów zielonych w gminie. 

Radny Remigiusz Zakrzewski zapytał, jaki będzie kapitał początkowy Spółdzielni 

Socjalnej? 

Pani Marta Hawrylak odpowiedziała, że kapitał początkowy, ma wynieść po 1000 zł, 

jednak ustalenia są takie, że Gmina Stargard ma wnieść pięćdziesiąt udziałów przed 

zatrudnieniem pracowników kuchni. 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew zapytała, 

dlaczego w kalkulacji i ustaleniu stawki za obiady nie została wzięta pod uwagę podwyżka 

za produkty do przygotowania posiłków. Następnie zapytała, dlaczego w kalkulacji 

nie została wzięta pod uwagę przynajmniej stawka, która obowiązuje obecnie. 

Dyskusja na temat opodatkowania opłat za posiłki.  

Radny Maciej Lipka powiedział, że Spółdzielnię trzeba założyć, żeby dać szansę rozwoju. 

Radny powiedział, że koszty ponoszone przez Gminę na Kuchnię Gminną są duże i Gminy 

na to nie stać. Radny dodał, że warto zastanowić się nad rozmowami z sąsiednimi gminami, 

czy byłyby zainteresowane współpracą w ramach Spółdzielni. 

Pani Marta Hawrylak wyjaśniła kwestię zebrania założycielskiego oraz z ilu osób będzie 

składał się Zarząd Spółdzielni. 

Radny Maciej Lipka dodał, że Spółdzielnia Socjalna ma możliwość zatrudniania osób 

niepełnosprawnych, co wiąże się z możliwością skorzystania z ulg z PFRON-u. 

Pani Marta Hawrylak odnosząc się do wypowiedzi Radnego Macieja Lipki, powiedziała, 

że Spółdzielnia będzie miała szereg możliwości ulg i obniżenia kosztów pracy, 

m.in. z PFRON-u. Jednak, jak wyjaśniła, w chwili obecnej najlepszą opcją jest zatrudnienie 

obecnego, sprawdzonego zespołu Kuchni Gminnej. Kontynuując powiedziała, że Spółdzielnia 

ma możliwość składania wniosków na dodatkowe środki, żeby się rozwijać. 

Kierownik Kuchni Gminnej Katarzyna Jaremba-Harłacz powiedziała, aby rozważyć 
kwestię podniesienia cen za posiłki ze względu na wzrost cen produktów, które niezbędne są 
do przygotowania obiadów. 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej Monika Nikołajew podziękowała Pani 

Marcie Hawrylak, Kierownik Kuchni Gminnej Pani Katarzynie Jarembie-Harłacz oraz 

Kierownik OAS Pani Magdalenie Ściężor za udział w posiedzeniu Komisji oraz wyjaśnieniu 

kwestii związanych ze Spółdzielnią Socjalną. 
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Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew wobec 

wyczerpania dyskusji poddała pod głosowanie projekt uchwały Nr XIII/6/19 w sprawie 

utworzenia Spółdzielni Socjalnej. 

Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty jednogłośnie, tj.5 głosami „za” pozytywnie 

zaopiniowała ww. projekt uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajewo godzinie 

9.45 zarządziła przerwę w posiedzeniu Komisji, która trwała do godziny 10.06. 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew 

po przerwie wznowiła posiedzenie komisji i przeszła do punktu 3 porządku posiedzenia, tj.: 

AD 3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Stargard 

na rok 2020 oraz Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

wieloletniej prognozy finansowej Gminy Stargard na lata 2020 – 2031. 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew 

powiedziała, że po dwóch posiedzeniach wszystkich komisji Rady Gminy w sprawie 

zaopiniowania budżetu Gminy na rok 2020, zostały wypracowane już pewne stanowiska.  

Następnie Przewodnicząca Komisji przedstawiła wniosek o zdjęcie z projektu budżetu 

pozycji: 

- w dziale 926 rozdziale 92601 w paragrafie 6050 wydatki inwestycyjne jednostek 

budżetowych zadania „Budowa studni głębinowej na potrzeby nawadniania boiska 

sportowego w Grzędzicach” w kwocie 10 000,00 zł;  

- w dziale 926 rozdziale 92601 w paragrafie 6050 wydatki inwestycyjne jednostek 

budżetowych zadania „Budowa studni głębinowej na potrzeby nawadniania boiska 

sportowego w Barzkowicach” w kwocie 10 000,00 zł; 

- w dziale 926 rozdziale 92601 w paragrafie 6050 wydatki inwestycyjne jednostek 

budżetowych „Budowa studni głębinowej na potrzeby nawadniania boiska sportowego 

w Krąpielu” w kwocie 10 000,00 zł,   

- w dziale 926 rozdziale 92601 w paragrafie 6050 wydatki inwestycyjne jednostek 

budżetowych „Budowa studni głębinowej na potrzeby nawadniania boiska sportowego 

w Małkocinie” w kwocie 10 000,00 zł; 

- w dziale 926 rozdziale 92601 w paragrafie 6050 wydatki inwestycyjne jednostek 

budżetowych zadania „Wykonanie chodnika z kostki betonowej oraz barierek na terenie 

przyległym do szatni sportowej w miejscowości Pęzino” w kwocie 10 000,00 zł; 

- w dziale 710 rozdziale 71035 w paragrafie 6050 wydatki inwestycyjne jednostek 

budżetowych zadania „Przyłącze wody do cmentarza w Sownie” w kwocie 10 000,00 zł; 

- w dziale 750 rozdziale 75095 w paragrafie 4430 różne opłaty i składki zadania „Składki 

Pomerania” w kwocie 8 400,00 zł, w dziale 900 rozdziale 90001 w paragrafie 6050 wydatki 

inwestycyjne jednostek budżetowych zadania „Budowa odcinka sieci kanalizacji sanitarnej 

na odcinku Barzkowice-Golinko” w kwocie 50 000,00 zł; 

Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty 4 głosami „za” i 1 głosie „przeciw” przyjęła 

wniosek. 

Następnie Przewodnicząca Komisji przedstawiła wniosek o zdjęcie z projektu budżetu 

pozycji: 

- w dziale 750 rozdziale 75095 w paragrafie 4220 zadania „Zakup artykułów spożywczych 

na uroczystość jubileuszu 50-cio lecia pożycia małżeńskiego w kwocie 720,00 zł. 

Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty 4 głosami „za” i 1 głosie „przeciw” przyjęła 

wniosek. 

W związku z powyższym Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty 

Monika Nikołajew przedstawiła wniosek o zdjęcie z środków z projektu budżetu na 2020 rok 
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w kwocie 119 120,00 zł z przeznaczeniem na wykonanie projektu mostu w Witkowie 

Drugim. 

Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty4 głosami „za” i 1 głosie „przeciw” przyjęła 

wniosek. 

Następnie Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew 

zapytała o inne propozycje do projektu budżetu na 2020 rok. 

Radna Agnieszka Bieniek powiedziała, że ma propozycje, aby środki w wysokości 

119 120 zł, które zostały zdjęte z projektu budżetu i przegłosowane, zamiast zdejmowania 

ich z ww. pozycji, zdjąć z zadania dotyczącego dokończenia świetlicy w Tychowie. 

Radny Maciej Lipka powiedział, że jest przeciwnikiem realizacji zadania dotyczącego 

świetlicy w Tychowie, w takiej formie i zakresie, ponieważ inwestycje powinny być oparte 

na miarę potrzeb i możliwości finansowych Gminy. Następnie dodał, że trzeba dokończyć tę 
inwestycję w przemyślany sposób. 

Kolejno Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew 
złożyła wniosek w sprawie zdjęcia z budżetu na 2020 rok środków zaplanowanych 

na dokończenie świetlicy w Tychowie z przeznaczeniem tych środków na rozbudowę Szkoły 

w Strachocinie.  

Radna Aleksandra Kotschendoff wyjaśniła, że budynek świetlicy w Tychowie trzeba 

dokończyć, ponieważ niszczeje, gdyż jest to trzeci rok od rozpoczęcia inwestycji i zaczynają 
m.in. pękać tynki, a pianka w oknach nadaje się do wymiany. 

Radny Maciej Lipka zapytał, w jakim zakresie miałyby zostać przeznaczone środki 

na Szkołę w Strachocinie, tj. czy chodzi o wpisanie zadania do budżetu, a zadanie nie będzie 

realizowane ze względu na brak środków na dalszy etap? 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew 
powiedziała, że jest za świetlicami, ale nie w takiej formie i za takie środki, jak świetlica 

w Tychowie. 

Radny Remigiusz Zakrzewski zabierając głos powiedział, że wszyscy podnoszą, 
że świetlica w Tychowie jest droga, ale jak wyjaśnił Radny, nikt nie bierze pod uwagę, 
iż to tak naprawdę są dwie inwestycje w jednej, tj. świetlica i szatnia dla sportowców. 

Radny Maciej Lipka odnosząc się do wniosku Przewodniczącej Komisji o przeniesienie 

środków zaplanowanych na dokończenie świetlicy w Tychowie z przeznaczeniem na Szkołę 
w Strachocinie, zapytał o wyjaśnienie, na co konkretnie mają zostać przeniesione te środki? 

Ponadto zapytał, czy jest projekt? 

Odpowiadając Wójt Gminy Jerzy Makowski wyjaśnił, że jeżeli chodzi o przeznaczenie 

środków na Szkołę w Strachocinie, to jest plan, aby wydzielić salę gimnastyczną i wykonać ją 
w ramach zadania jednorocznego, a dalszy etap rozbudowy szkoły wykonać w późniejszym 

terminie. 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew dodała, 

że zdjęcie z budżetu środków zaplanowanych na dokończenie świetlicy w Tychowie, a także 

środków na drogę w Świętem, w wysokości ponad 2 mln zł na budowę sali gimnastycznej 

dla Szkoły Podstawowej w Strachocinie. 

Radny Maciej Lipka powiedział, że nie rozumie konstrukcji finansowej tego wniosku 

z przeznaczeniem na salę gimnastyczną, a następnie zapytał, czy sala gimnastyczna rozwiąże 

problem Szkoły w Strachocinie, czy bardziej problemem jest brak sal lekcyjnych. 

Radna Aleksandra Kotschendoff powiedziała, że w jej opinii w Szkole Podstawowej 

w Strachocinie problemem jest brak sal lekcyjnych, ponieważ dwa oddziały „0” mają zajęcia 

w świetlicy, ponadto w szkole brak jest jadłodajni. Kontynuując Radna powiedziała, że jeżeli 
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świetlica w Tychowie nie zostanie dokończona, to mieszkańcy złożą wniosek do Prokuratury 

w sprawie niedokończenia świetlicy. 

Radny Maciej Lipka powiedział, że Szkoła Podstawowa w Strachocinie jest priorytetem, 

ale przy tak dużych zadaniach powinno się planować inwestycje w oparciu o konkretne 

dokumenty, tj. projekty. Radny powiedział, że nie jest przekonany, czy sala gimnastyczna 

w tej chwili jest ważniejsza od sal lekcyjnych. 

Wójt Gminy Jerzy Makowski powiedział, że była dyskusja na komisjach Rady, 

a także rozmowy z Panią Dyrektor Szkoły Podstawowej w Strachocinie na temat rozwiązań 

budowy sali gimnastycznej w wersji namiotowej, która byłaby tańszą opcją, a rozładowałoby 

to hałas na korytarzu szkolnym, gdzie obecnie odbywają się zajęcia lekcji w-f. 

Wobec wyczerpania głosów w dyskusji Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej 

i Oświaty Monika Nikołajew poddała pod głosowanie wniosek w sprawie zdjęcia środków 

z budżetu na 2020 rok zaplanowanych na dokończenie świetlicy w Tychowie 

z przeznaczeniem tych środków na rozbudowę Szkoły w Strachocinie.  

Komisja 2 głosami „za” przy 2 głosach „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” nie przyjęła 

ww. wniosku. 

Następnie Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew 

złożyła wniosek w sprawie zdjęcia środków z budżetu na 2020 rok zaplanowanych na drogę 
w miejscowości Święte z przeznaczeniem tych środków na rozbudowę Szkoły 

w Strachocinie.  

Komisja 3 głosami „za” przy 2 głosach „przeciw” przyjęła ww. wniosek. 

Radna Agnieszka Bieniek zwróciła się z prośbą o reasumpcję głosowania 

nad przedmiotowym wnioskiem z uwagi na błędne zrozumienie treści wniosku. 

Radny Maciej Lipka zabierając głos zapytał, kiedy Gmina będzie miała informację o tym, 

czy wniosek złożony w ramach Programu Dróg Samorządowych na drogę w Świętem uzyska 

dofinansowanie? Radny wyjaśnił, że jest przeciwny temu, że akurat na tę drogę został złożony 

wniosek, ponieważ w gminie jest wiele dróg, które są bardziej priorytetowe. 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew poddała 

pod głosowanie wniosek Radnej Agnieszki Bieniek o zarządzenie reasumpcji głosowania 

dotyczącego wniosku w sprawie zdjęcia środków z budżetu na 2020 rok zaplanowanych 

na drogę w miejscowości Święte z przeznaczeniem tych środków na rozbudowę Szkoły 

w Strachocinie.  

Komisja 4 głosami „za” przy 1 głosie „przeciw” przychyliła się do wniosku w sprawie 

reasumpcji głosowania. 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew zarządziła 

reasumpcję głosowania wniosku w sprawie zdjęcia środków z budżetu na 2020 rok 

zaplanowanych na drogę w miejscowości Święte z przeznaczeniem tych środków 

na rozbudowę Szkoły w Strachocinie. 

Komisja 2 głosami „za” przy 2 głosach „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” nie przyjęła 

ww. wniosku. 

Następnie Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew 

zapytała, czy są jeszcze propozycje do projektu budżetu na 2020 rok. 

Radna Agnieszka Bieniek złożyła wniosek w sprawie zdjęcia środków z budżetu na 2019 

rok zaplanowanych na drogę w miejscowości Święte i przeznaczenie tych środków 

na dokończenie chodników w newralgicznych miejscach w miejscowości Grzędzice, które 

nie zostały wykonane w ramach inwestycji przebudowy drogi oraz na przystanki. Ponadto 

o przeznaczenie środków na ścieżkę rowerową i drogę Żarowo-Grzędzice, tj. rozpoczęcie 
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Etapu „C”, a także przeznaczenie środków na uskok przy rondzie w Lipniku, na wysokości 

zjazdu do Grzędzic. 

Radny Maciej Lipka powiedział, że wykonanie tych odcinków drogowych mogłoby zostać 
wykonane w ramach Programu Dróg Samorządowych, na co powinien zostać złożony 

wniosek zamiast na drogę w Świętem, który w opinii Radnego jest nietrafionym wnioskiem. 

Kontynuując Radny powiedział, że odcinek wspomniany przez Radną Agnieszkę Bieniek, 

a także odcinek do Lipnika, czy odcinek Lubowo-Rogowo-Poczernin, to są drogi gminne, 

na które również mógł być złożony wniosek. Następnie Radny dodał, że takich dróg 

gminnych w innych miejscowościach jest więcej, m.in. w Pęzinie. 

Radna Agnieszka Bieniek uzasadniając swój wniosek, wyjaśniła, że chce zdjąć środki 

z drogi w Świętem z przeznaczeniem na dokończenie inwestycji w Grzędzicach, ponieważ ta 

inwestycja została okrojona, poza tym mieszkańcy nie mieli wiedzy, że przez Grzędzice 

będzie przejeżdżał ciężki transport, co było jednym z warunków uzyskania dofinansowania. 

Wójt Gminy Jerzy Makowski odpowiedział, że były przeprowadzane konsultacje 

z mieszkańcami na temat inwestycji drogowej w Grzędzicach, gdzie na zebraniu było około 

25 osób. 

Wobec wyczerpania głosów w dyskusji Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej 

i Oświaty Monika Nikołajew poddała pod głosowanie wniosek złożony przez Radną 
Agnieszkę Bieniek w sprawie zdjęcia środków z budżetu na 2020 rok zaplanowanych 

na drogę w miejscowości Święte i przeznaczenie tych środków na dokończenie chodników 

w newralgicznych miejscach w miejscowości Grzędzice, które nie zostały wykonane 

w ramach inwestycji przebudowy drogi oraz na przystanki. Ponadto o przeznaczenie środków 

na ścieżkę rowerową i drogę Żarowo-Grzędzice, tj. rozpoczęcie Etapu „C”, 

a także przeznaczenie środków na uskok przy rondzie w Lipniku, na wysokości zjazdu 

do Grzędzic. 

Komisja 2 głosami „za” przy 3 głosach „przeciw” nie przyjęła ww. wniosku. 

Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty po rozpatrzeniu projektu uchwały w sprawie 

uchwalenia budżetu Gminy Stargard na rok 2020, jednogłośnie tj. 5 głosami „za” pozytywnie 

zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Ponadto Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty po rozpatrzeniu projektu uchwały 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stargard na lata 2020-2031, 

jednogłośnie tj. 5 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Opinia Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty wraz z wnioskiem stanowi załącznik nr 2 

do niniejszego protokołu. 

 

Cd. AD 4. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję, która odbędzie się w dniu 

19 grudnia 2019 r. 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew odczytała 

projekty uchwał przygotowane pod obrady najbliższej sesji, komisja je przeanalizowała, 

wysłuchała uzasadnień i wyjaśnień, a następnie zaopiniowała jak niżej: 

- Projekt Uchwały Nr XIII/1/19 zmieniającej Uchwałę NR II/19/18 Rady Gminy 

Stargard z dnia 30 listopada 2018 r., w sprawie ustalenia przedmiotu działania 

oraz liczby członków stałych komisji rady gminy 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew wobec 

braku głosów w dyskusji poddała pod głosowanie projekt uchwały Nr XIII/1/19 zmieniającej 

Uchwałę NR II/19/18 Rady Gminy Stargard z dnia 30 listopada 2018 r., w sprawie ustalenia 

przedmiotu działania oraz liczby członków stałych komisji rady gminy. 
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Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała 

ww. projekt uchwały. Podczas głosowania nieobecny Radny Maciej Lipka. 

- Projekt Uchwały Nr XIII/2/19 w sprawie zmiany składu osobowego Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew wobec 

braku głosów w dyskusji poddała pod głosowanie projekt uchwały Nr XIII/2/19 w sprawie 

zmiany składu osobowego Komisji Rewizyjnej Rady Gminy.  

Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty jednogłośnie 5 głosami „za” pozytywnie 

zaopiniowała ww. projekt uchwały.  

- Projekt Uchwały Nr XIII/3/19 w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji Rady Gminy 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew wobec 

braku głosów w dyskusji poddała pod głosowanie projekt uchwały Nr XIII/3/19 w sprawie 

składu osobowego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy. 

Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty jednogłośnie 5 głosami „za” pozytywnie 

zaopiniowała ww. projekt uchwały.  

- Projekt Uchwały Nr XIII/4/19 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 

Rewizyjnej na 2020 rok 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew wobec 

braku głosów w dyskusji poddała pod głosowanie projekt uchwały Nr XIII/4/19 w sprawie 

zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2020 rok. 

Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty jednogłośnie 5 głosami „za” pozytywnie 

zaopiniowała ww. projekt uchwały.  

- Projekt Uchwały Nr XIII/5/19 w sprawie planu pracy Rady Gminy na 2020 rok 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew wobec 

braku głosów w dyskusji poddała pod głosowanie projekt uchwały Nr XIII/4/19 w sprawie 

planu pracy Rady Gminy na 2020 rok. 

Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty jednogłośnie 5 głosami „za” pozytywnie 

zaopiniowała ww. projekt uchwały.  

- Projekt Uchwały Nr XIII/7/19 w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Lipnik 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew wobec 

braku głosów w dyskusji poddała pod głosowanie projekt uchwały Nr XIII/7/19 w sprawie 

nadania nazwy ulicy w miejscowości Lipnik. 

Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty jednogłośnie 5 głosami „za” pozytywnie 

zaopiniowała ww. projekt uchwały.  

- Projekt Uchwały Nr XIII/8/19 w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości 

Żarowo 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew wobec 

braku głosów w dyskusji poddała pod głosowanie projekt uchwały Nr XIII/8/19 w sprawie 

nadania nazwy ulicy w miejscowości Żarowo. 

Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty jednogłośnie 5 głosami „za” pozytywnie 

zaopiniowała ww. projekt uchwały.  

- Projekt Uchwały Nr XIII/9/19 w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie pasa 

drogowego dróg gminnych 

Wójt Gminy Jerzy Makowski dokonał wprowadzenia do projektu ww. uchwały. 
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Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew wobec 

braku głosów w dyskusji poddała pod głosowanie projekt uchwały Nr XIII/9/19 w sprawie 

wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych. 

Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty 4 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się” 

pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

- Projekt Uchwały Nr XIII/10/19 w sprawie aktualizacji „Planu Odnowy Miejscowości 

Ulikowo na lata 2019-2025” 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew wobec 

braku głosów w dyskusji poddała pod głosowanie projekt uchwały Nr XIII/10/19 w sprawie 

aktualizacji „Planu Odnowy Miejscowości Ulikowo na lata 2019-2025”. 

Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty 2 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” i 2 głosach 

„wstrzymującym się” zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

- Projekt Uchwały Nr XIII/11/19 w sprawie w sprawie zmian budżetu gminy na 2019 r. 

Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska dokonała wprowadzenia do uchwały i wyjaśniła, 

że ten projekt uchwały jest ostatnią zmianą budżetu. Następnie Skarbnik omówiła projekt 

ww. uchwały. 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew wobec 

braku głosów w dyskusji poddała pod głosowanie projekt uchwały Nr XIII/10/19 w sprawie 

aktualizacji „Planu Odnowy Miejscowości Ulikowo na lata 2019-2025”. 

Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty jednogłośnie, tj.5 głosami „za” pozytywnie 

zaopiniowała ww. projekt uchwały.  

- Projekt Uchwały Nr XIII/12/19 w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Stargard na lata 2019-2031 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew wobec 

braku głosów w dyskusji poddała pod głosowanie projekt uchwały Nr XIII/12/19 w sprawie 

uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Stargard na lata 2019-2031.  

Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty jednogłośnie, tj.5 głosami „za” pozytywnie 

zaopiniowała ww. projekt uchwały.  

- Projekt Uchwały Nr XIII/13/19 w sprawie ustalenia wykazu wydatków budżetu 

Gminy Stargard niewygasających z upływem roku budżetowego 2019 

Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska dokonała wprowadzenia do uchwały i omówiła 

projekt ww. uchwały. 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew wobec 

braku głosów w dyskusji poddała pod głosowanie projekt uchwały Nr XIII/13/19 w sprawie 

ustalenia wykazu wydatków budżetu Gminy Stargard niewygasających z upływem roku 

budżetowego 2019. 

Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty jednogłośnie, tj. 5 głosami „za” pozytywnie 

zaopiniowała ww. projekt uchwały.  

AD 5. Sprawy różne 

Radna Agnieszka Bieniek zabierając głos zapytała, czy do mieszkańców będą wysyłane 

indywidualne numery rachunków do dokonywania opłat za odpady? Ponadto zapytała, w jaki 

sposób będą dostarczane worki? 

Zastępca Wójta Gminy Dorota Mazur odpowiedziała, że worki będą dostarczane 

po odbiorze odpadów z posesji. Następnie Zastępca Wójta powiedziała, że w chwili obecnej 

główny nacisk położony jest na wprowadzenie deklaracji do systemu. 
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Radny Remigiusz Zakrzewski o godz. 11.34 za zgodą Przewodniczącej Komisji opuścił 

posiedzenie komisji. 

Radna Aleksandra Kotschendoff zapytała, ile deklaracji na tę chwilę wpłynęło do Urzędu? 

Ponadto dodała, że chciałaby wiedzieć, ile deklaracji zostało złożonych przez mieszkańców 

Tychowa. 

Odpowiadając Zastępca Wójta Gminy Dorota Mazur wyjaśniła, że na chwilę obecną 
złożonych zostało ok. 3 tys. deklaracji, jednak informacje zawarte w deklaracji są na 

minimalnym poziomie i będą wymagały weryfikacji i kontroli. 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew zapytała, 

jak od stycznia będzie wyglądała kwestia zamówienia kontenera na wywóz gruzu. 

Zastępca Wójta Gminy Dorota Mazur odpowiedziała, że do tej pory był problem 

z wynajęciem kontenera, jednak od stycznia będzie to kwestia zgłoszenia zapotrzebowania 

na kontener, na co firma jest przygotowana. 

Radna Agnieszka Bieniek w odniesieniu do wypowiedzi Sołtysa Grzędzic na poprzedniej 

sesji, czy mieszkańcy mogą sami uzupełniać drogi różnym materiałem. 

Wójt Gminy Jerzy Makowski odpowiedział, że zdarza się, iż mieszkańcy wnioskują 
do Gminy o dostarczenie np. żużlu i wówczas we własnym zakresie wyrównują drogę. 

Radna Agnieszka Bieniek powiedziała, że została pomówiona medialnie o kłamstwa 

przez Sołtysa Grzędzic. Następnie zapytała, czy rozmowy telefoniczne w Urzędzie są 
rejestrowane, a jeżeli nie, to prawnik Radnej zwróci się o bilingi rozmów. Kontynuując 

powiedziała, że Sołtys publicznie zarzucił Radnej kłamstwa. Radna wyjaśniła, że zgłaszała 

problem przystanków w Grzędzicach, zwłaszcza przystanku przy ul. Klonowej, a Sołtys, 

w opinii Radnej oczernił ją i zniesławił nazywając kłamcą, a także naruszył tym dobra 

osobiste Radnej. Następnie Radna zapytała, czy zostały podjęte kroki odnośnie wynajęcia 

kruszarki do materiału zgromadzonego w Grzędzicach, z przeznaczeniem na drogi. 

Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy Jerzy Makowski i wyjaśnił, że na tę chwilę nie została 

wynajęta kruszarka, a do rozmów na ten temat trzeba będzie wrócić w momencie zakończenia 

inwestycji w Grzędzicach i uprzątnięcia terenu przez wykonawcę.  

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty poinformowała, że wpłynęła 

petycja mieszkańców gminy Boleszkowice kierowana do Związku Gmin Dolnej Odry. 

AD 6. Zamknięcie posiedzenia komisji 

Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej 

i Oświaty Monika Nikołajew podziękowała wszystkim za udział i zamknęła posiedzenie 

komisji. 
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